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SKUPSTINICRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budzet, sa 106. sjednice, odrzane 2. marta 2020. godine, podnosi

IZVJESTAJ
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0 PUTEVIMA

Odbor se, kroz uvodno izlaganje predstavnika predlagaca, upoznao sa osnovnim
razlogom predlaganja doriosenja novog Zakona o putevima koji proizilazi iz potrebe jasnijeg
preciziranja odredenih odredbi koje su u dosadasnjoj primjeni stvarale nedoumice od strane
odredenih opstina. Saopstio je da se odredbama ovog zakona vrsi dalje uskladivahje sa
pravnom tekovinom EU u oblasti putne infrastrukture, tj. sa propisima iz poglavija 14:
Transportna politika i poglavija 21: Trans-evropske mreze.

Na Odboru je konstatovano da se predlozenim zakonoiri nastoje preciznije urediti
usiovi i nacin upravljanja, zastite i odrzavanja puteva, nacini i izvori finansiranja puteva, ka'o 1
usaglasavanje sa Zakonom o planlranju prostora i izgradnji objekata u dijelu Izgradnje i
rekonstrukcije puteva. Takode, konstatovano je da se rjesenja predlazu u cilju unapredenja
polozaja lica sa invaliditetom, unapredenja bezbjednosti saobracaja na putevima, kao i
stvaranja boljih poslovniH uslova.

Tokom rasprave na Odboru, pozitivno je ocijenjeno ukidanje cetiri vrste naknada, i to:
naknada za postavljanje komercijalno-trzisnih, komercijalno-individualnih i komercijalno-
informativnih natpisa na putu i pored puta; naknada za izgradnju komercijalnih objekata
kojima je omogucen pristup sa puta, naknada za prikljucenje prilaznog puta na javni put i
naknada za inostrana drumska vozila. Posebno znacajhim ocijenjeno je ukidanje prve tri
naknada jer se na taj nacin izbjegava dvostruko napladivanje istlh s obzirom da su regulisane
Zakonom o planlranju prostora i Izgradnji objekata, kroz naknadu za komunalno opremanje
zemljista. Ukazano je da se predlozenim odredbama uspostavlja dobar balans izmedu
prikupljanja prihoda i unapredenja poslovnog ambijenta, s jedne strane, i smanjenja poslovnih
barijera, s druge strane.

Na Odboru je .sugerisano da se sagleda mogucnost drugacijeg normiranja clana 20
Predloga zakona, koji definise da visinu, nacin i usiove placanja-naknada za opstinske puteve
utvrduje jedinica lokalne samouprave uz prethodnu saglasnost Vlade, s obzirom da .]e
neophodno utvrditi jasne kriterijume za dobijanje te saglasnosti. Imajuci u vidu pristup
centralizaciji i potencijalna opterecenja nerazvijenih opstina, predlozeno je da se: ili ostavi
zakonski prostor kako bi lokalne samouprave same odlucivale u granicama budzeta, ili
podzakonskim aktom odrede kriterijumi za davanje saglasnosti ili u saradnji sa Zajednicom



opstina utvrdi metodologija odredivanja naknada. Iskazana je dilema u pogledu vremenskog
roka od godinu dana predvidenog za donosenje podzakonskih akata s obzirom da je proteklo
dosta vremena od sprovodenja javne rasprave u julu 2018. godine do utvrdivanja predioga
zakona u januaru 2020. godine.

^ Odbor je, nakon rasprave, sa sest glasova „za" i dva glasa „uzdrzan", odlucio da predlozi
Skupstini da usvoji Predlog zakona o putevima.

Za izvjestloca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Boris Mugosa.
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